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opět jsou tu vánoce. Čas rodinných 
setkání, radosti z dárků, čas porozumění, 
slibů a předsevzetí… přejeme vám, aby 
čarovná atmosféra vánoc přetrvala 
a úspěchy příštího roku ať předstihnou 
roky minulé.

redakce 



Foto I L. Ešpandrová, L. hrdina

Mikulášský jarmark

Česko zpívá koledy
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slovo starosty

vážení spoluobčané,

v  měsíci říjnu proběhly komunální 
volby. svými hlasy jste rozhodli 
o  složení zastupitelstva, které bude 
vést náš městys další čtyři roky. dne 
5.  listopadu  2014 se uskutečnilo usta-
vující zasedání zastupitelstva městyse, 
na které jsem byl zvolen starostou. 
chci vám poděkovat za podporu. 
přestože starostu volí zastupitelé, jsem 
přesvědčen, že pro výkon této funkce 
je nutná podpora voličů. osobně to 
vnímám jako důležitou sebereflexi, zda 
nastavený směr je správný. nesmírně 
si vážím, že mne podpořilo více jak 82 
procent všech spoluobčanů, kteří se 
voleb zúčastnili. rád bych zdůraznil, 
že volební výsledek nevnímám pouze 
jako svůj úspěch, ale i  jako ocenění 
týmové práce velké skupiny skvělých 
lidí, které jsem měl kolem sebe a  bez 
nichž by se spousta věcí nepodařila 
zrealizovat.
výsledek zároveň vnímám jako podě-
kovaní za naši odvedenou práci a  na 
druhou stranu jako velký závazek do 
dalšího období. určitě udělám vše pro 
to, abych vaši důvěru nezklamal a aby 
se nám společnou prací podařilo měs-
tys posunout zase o kousek dál. pevně 
věřím, že nové zastupitelstvo bude 
minimálně stejně dobrým týmem jako 
to předchozí.
jak jste si jistě všimli, ani probíhající 
komunální volby nezastavily naše plá-
nované akce. až budete číst tyto řádky, 
měly by být dokončeny všechny naplá-
nované opravy místních komunikací, 
a to včetně opravy dvora mezi úřadem 
a obchodem dvořákovi. dále intenziv-
ně pracujeme na dotačních projektech 
nakládání s  bioodpady, revitalizace 
zeleně a protipovodňových opatřeních 
(bezdrátový rozhlas). uvedené projekty 
znamenají pro dolní Čermnou investici 
v celkové výši cca 5.500.000 kč. všech-
ny projekty by měly být dokončeny do 
poloviny roku 2015.
dále probíhá rekonstrukce přízemí 
budovy úřadu. v  nově vybudovaných 
prostorách vznikne bezbariérová 
zasedací místnost úřadu. v  zimních 
měsících budeme realizovat rekon-
strukci prostor nové ordinace dětské 

lékařky. rádi bychom tyto prostory 
otevřeli v  průběhu prvního pololetí 
příštího roku.
s  přelomem roku zároveň souvisí 
plánování rozpočtu na příští rok. jeho 
prioritou bude příprava projektových 
dokumentací na další nové akce, 
např.  výstavbu chodníku z  náměstí 
po rybník a  po vránovi, rekonstrukci 
veřejného osvětlení, rekonstrukci staré 
školy atd. vzhledem k otevření nového 
programového období Eu je nezbytné, 
abychom byli administrativně připra-
veni a  mohli včas požádat o  dotace. 
osobně nejsem jejich zastáncem, jsem 
přesvědčen, že svým způsobem ničí 
konkurenční prostředí, ale bohužel je 
to jedna z  mála možností, jak zvýšit 
„příjmy“ městyse.

závěrem bych vám rád popřál klidné 
prožití svátků vánočních a  do nového 
roku to nejdůležitější - pevné zdraví.

Petr Helekal, starosta

ustavující zasedání 
zastupitelstva městyse 
dolní Čermná 

ustavující zasedání zastupitelstva 
městyse dolní Čermná po komunál-
ních volbách, které proběhly ve dnech 
10. a  11.  října  2014, bylo svoláno na 
5. listopad 2014 od 18 hodin do sálu or-
lovny. ustavující jednání zastupitelstva 
má svůj obligatorní program, kterým 
je zejména složení slibu zastupitelů, ur-
čení, jaké funkce budou členové zastu-
pitelstva vykonávat jako dlouhodobě 
uvolnění, volba starosty, místostarosty, 
radních a dalších orgánů a rozhodnutí 
o  odměnách za výkon funkcí neuvol-
něných členů zastupitelstva.
po složení slibu zastupitelů zastupitel-
stvo schválilo ověřovatele zápisu a za-
pisovatele a schválilo program jednání. 

v dalším bodě zastupitelé rozhodli, že 
ve volebním období 2014 – 2018 bude 
dlouhodobě uvolněn pouze jeden 
zastupitel, a  to pro výkon funkce sta-
rosty. všechny ostatní funkce budou 
vykonávány jako funkce neuvolněné.
poté zastupitelstvo přistoupilo k  volbě 
starosty a  následně k  volbě místosta-
rosty. kandidáti na uvedené funkce byli 
navrženi s ohledem k výsledkům voleb 
a  společných povolebních jednání 
všech nově zvolených zastupitelů. sta-
rostou městyse byl zvolen pan petr he-
lekal a místostarostou Ing. jiří svoboda.
starosta a  místostarosta se dle zákona 
o obcích automaticky stávají členy rady, 
a  protože rada městyse dolní Čermná 
je pětičlenná, přistoupilo zastupitelstvo 
v dalším bodě k volbě dalších tří členů 
rady. na povolebních jednáních bylo 
dohodnuto, že v radě budou zastoupeni 
členové na základě výsledků voleb po-
měrně podle počtu získaných mandátů. 
Členy rady byli zvoleni: za sdružení 
nezávislých pro rozvoj obce Ing.  jiří 
zpěvák a  Mgr.  jan růžička, za volební 
stranu kdu – ČsL Ing.  pavel Židek. 
volební strana sdružení nezávislých je 
v radě zastoupena místostarostou.
dalším bodem jednání bylo zřízení 
výborů, volba jejich předsedů a členů. 
zastupitelstvo zřídilo pro volební 
období 2014 – 2018 kontrolní a finanční 
výbor s  následujícím obsazením: kon-
trolní výbor - předsedkyně rndr. věra 
Šverclová, členové jan vacek a bc. Eva 
řeháková,  dis.; finanční výbor - před-
seda Ing. jiří Mencl, členové vladislava 
hejlová a Ing. jiří bláha.
odměny zastupitelů schválilo zastupi-
telstvo v souladu se zákonem o obcích 
a  nařízením vlády č.  37/2003 sb., 
o  odměnách za výkon funkce členům 
zastupitelstev, v platném znění.
posledním bodem jednání bylo schvá-
lení návrhu rozpočtové změny č.  5 
k  rozpočtu městyse na rok 2014, která 
byla novému zastupitelstvu předlože-
na v  souvislosti s  financováním akce 
„revitalizace zeleně dolní Čermná“.

výtah ze zápisu ze zasedání zastupitel-
stva je k dispozici k nahlédnutí na úřadu 
městyse nebo na webových stránkách 
www.dolni-cermna.cz - (úřad městyse 
– úřední deska – archiv úd).

Zpracovala Hana Vágnerová
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komunální volby 2014 
v dolní Čermné 

Letošních komunálních voleb se zú-
častnily tři strany. kdu-ČsL, sdružení 
nezávislých pro rozvoj obce a sdružení 
nezávislých.

Městys dolní Čermná měl dva volební 
okrsky, a  to dolní Čermnou a  jakubo-
vice. volit mohlo přijít celkem 1073 
oprávněných voličů. voleb se zúčastnilo 
687 voličů, což znamenalo volební účast 
64,03 %, tedy vyšší než celostátní prů-
měr.

v zastupitelstvu městyse získalo 8 man-
dátů sdružení nezávislých pro rozvoj 
obce, sdružení nezávislých 4 mandáty 
a kdu-ČsL 3 mandáty.

ustavující veřejné zasedání nového 
zastupitelstva proběhlo 5.  11.  2014 
od 18.00 hod v  sále orlovny. hlavním 
bodem programu byly volba starosty, 
místostarosty a členů rady městyse. sta-
rostou se stal petr helekal, místostaros-
tou byl zvolen Ing. jiří svoboda, v radě 

městyse usednou spolu se starostou 
a  místostarostou Mgr.  jan růžička, 
Ing. pavel Žídek a Ing. jiří zpěvák.

výsledky hlasování v  komunálních vol-
bách naleznete ve výše uvedené tabulce.

L. Ešpandrová

upozorňujeme občany, že veřejný  
telefonní automat, přemístěný k úřa-
du městyse, je již v provozu. telefonní 
číslo: 465 393 000.

Úřad městyse

telefonní automat

kalendář 
dolní Čermná 2015

Městys dolní Čermná opět vydal kalen-
dář pro příští rok 2015. tentokrát v něm 
najdete fotografie zachycující  místní 
kulturní a sportovní život.
v  kalendáři jsou již uvedeny termíny 
akcí roku 2015, pokud byly v době vzni-

ku kalendáře známy.
kalendář můžete si koupit u  paní jitky 
Markové nebo na úřadu městyse dolní 
Čermná.
všem, kteří se na přípravě kalendáře 
autorsky podíleli a  poskytli nám své 
fotografie, děkujeme.

L. Ešpandrová

Zpracoval Luboš Hrdina
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zajištění bezpečnosti žáků 
v zŠ

v  souvislosti s  tragickými událostmi 
na střední škole ve Žďáře nad sázavou 
byly školy vyzvány k  dodržování 
povinnosti (školy jako celku i každého 
zaměstnance školy) zajišťovat bez-
pečnost a  ochranu zdraví dětí, žáků 
a  studentů ve smyslu § 29 Školského 
zákona a poskytovat žákům a studen-
tům nezbytné informace k  zajištění 
bezpečnosti a ochrany zdraví.
opatření přijatá naší školou: po pro-
věření a  kontrole systému uzavírání 
vstupů do budov školy bude hlavní bu-
dova školy od ledna 2015 zabezpečena 
elektronickým video-vrátným a  nová 
budova (1. – 4. roč.) bude zabezpečena 
mechanickým dveřním systémem 
a zvonkem.
v  rámci dodržování pravidel bezpeč-
ného a kontrolovaného pohybu cizích 
osob přes vstupy do zŠ při příchodu 
a  odchodu žáků a  žákyň je zajištěn 
s  okamžitou platností dozorem 
zaměstnance u  vchodu s  cílem iden-
tifikovat cizí osoby. platí zákaz vstupu 
cizích osob do obou budov školy.
Žákům byly připomenuty principy 
bezpečného školního prostředí:
- jednání při vstupu do školy a opouš-
tění školy,
- hlášení cizí osoby, která se pohybuje 

ve škole bez doprovodu známé dospě-
lé osoby,
-  hlášení podezřelého chování i  ze 
strany spolužáků (držení zbraní, násilí, 
výhrůžky a jiné podezřelé aktivity),
- jednání v krizové situaci.
děkuji za pochopení a  pomoc při za-
jištění maximální bezpečnosti našich 
dětí.

Jitka Beranová, ředitelka ZŠ

veřejná doprava 
v roce 2015

rok se s rokem sešel, zvolili jsme si nové 
zastupitelstvo, to zvolilo staronového 
starostu a  chystáme se oslavit vánoce. 
ale ještě předtím dojde 14.  prosin-
ce 2014 k  tradiční změně jízdních řádů 
vlakové i autobusové veřejné dopravy.
zmínil jsem starostu a  zastupitelstvo. 
nelze nepřipomenout, že v  jejich 
minulém funkčním období došlo v ob-
lasti veřejné dopravy k  významným 
změnám. v  prvé řadě se společnost 
oredo přestala starat o  náš kraj; tam 
vzniklo oddělení dopravní obslužnosti 
a to ihned začalo jednat se starosty. tím 
dosáhlo zásadního obratu ve vztahu 
městys - kraj a  my jsme konečně měli 
partnera, který mohl realizovat naše 
požadavky. dále se změnil přístup 
k projednávání návrhů: co se dohodlo, 
to pak také platilo, což nebylo předtím 
vůbec obvyklé. a trochu jsme se změnili 
i my - na několika jednáních jsme si ujas-
nili dopravní koncepci a  stanovili cíle, 
jichž chceme dosáhnout. tím jsme pak 
byli připraveni fundovaně jednat - třeba 
i o nepopulárním snižování dopravních 
výkonů. takže zatím je to dobré a dou-
fejme, že i  obměněné zastupitelstvo 
bude v  čele s  panem starostou pokra-
čovat v nastoupené cestě.
co nás tedy konkrétně od 14. prosince 
čeká? dá se říci, že až na jeden velký pro-
blém samé dobré věci. u  linky 700904 
(uo-dČ) se takřka nic nemění, jen spoj 
9 bude vyjíždět ve všední dny z  ústí 
n/o  o  3  minuty později; tak neujede 
v Lanšperku vlakům, které se zde v 9:56 
křižují. k  nám dojede v  10:15, otočí se 
a v 10:20 se bude, jak jsme zvyklí, vracet 
zpět do ústí n/o.
Linka 700913 (Lanškroun-dČ-Letohrad) 
dozná už více změn, ale jsou námi vyvo-

lané a ve výsledku by měly být pozitivní. 
hned spoj 1 bude od nás odjíždět už ve 
4:53, a tak stihne ve verměřovicích vlak 
do Letohradu a  ústí n/o, který dosud 
o  několik minut ujížděl. Škoda jen, že 
ten z  ústí n/o  nebude dál pokračovat 
alespoň do pardubic, ale i tak je to dob-
rý základ pro eventuální další jednání. 
spoj 4, který dosud odjížděl z  náměstí 
v 6:01, pojede do Lanškrouna o 5 minut 
dříve, aby bylo možno přejít na ná-
draží a  stihnout vlak v  6:29 (tady jsme 
u zmíněného velkého problému, jehož 
podstatu popíši na konci článku). dále 
spoj 103 vyjede v  neděli z  Lanškrouna 
o 10 minut dříve (z náměstí bude odjíž-
dět v 12:09) a tím bude umožněn ve ver-
měřovicích přestup na vlak do ústí n/o. 
a  nakonec spoj 13 je jen „kosmeticky“ 
upraven, od nás do Letohradu odjede 
o 2 minuty (14:01) dříve, než jsme zvyklí.
zato poslední „naše“ linka, 700915 (Lanš-
kroun-jakubovice-dČ-jablonné n/o) se 
stane konečně plnohodnotnou, protože 
na ní bude zaveden (či spíše konečně 
obnoven) první ranní spoj z Lanškrouna 
(4:45) až do jablonného n/o  (5:20). 
v jakubovicích zastaví v 4:56, z náměstí 
odjede v 5:00 a v petrovicích se „otočí“ 
v 5:05 hodin. tím dostanou jakubovice 
v pracovní dny pravidelné obousměrné 
spojení ráno i odpoledne, o což usilova-
la zejména paní hana Červenková, která 
už bohužel v  novém zastupitelstvu 
není, ale prala se za „svoje“ lidi (a nejen 
v  oblasti veřejné dopravy) jako lvice. 
tak to má nejen ona, ale všichni jaku-
bovičtí jako dárek k  vánocům. teď jde 
hlavně o to, aby veřejnou dopravu také 
využívali - současné výsledky sledování 
využití jednotlivých spojů jsou více než 
nedobré. další změnou je posun odjez-
du spoje 5 o  10  minut - z  Lanškrouna 
bude odjíždět ve 12:29 a  od nás zpět 
jako spoj 6 ve 12:50. a důvod?
jsme zpět u  „velkého problému“, 
kterým je zrušení autobusové zastávky 
u nádraží v Lanškrouně. podle informa-
cí, které má městys k  dispozici, bude 
zrušena pouze proto, že u  ní nebyla 
prodloužena výjimka z  povinného vy-
bavení trvalé zastávky. ale mně jako 
cestujícímu je skoro lhostejné, jestli má 
zastávka jenom sloupek s jízdními řády 
a  ne klimatizovanou halu (i  když bych 
ji uvítal), já přece hlavně potřebuji, aby 
tam ten autobus vůbec přijel a zastavil! 
když bylo zřejmé, že zastávka nebude, 
upravila pracovnice oddělení dopravní 

pokud došlo v důsledku digitalizace 
na vašem listu vlastnictví ke změně 
výměry parcel nebo přečíslování 
parcel, je povinností vlastníka ne-
movitosti podat do 31.  ledna  2015 
Finančnímu úřadu v  ústí nad orlicí 
nové „přiznání k  dani z  nemovitých 
věcí na zdaňovací období“. srov-
návací sestavení parcel před a  po 
digitalizaci, na základě kterého 
vyplníte přiznání k  dani, naleznete 
na internetových stránkách katas-
trálního úřadu www.cuzk.cz - nahlí-
žení do katastru - katastrální území 
– srovnávací sestavení.

Za Úřad městyse Dolní Čermná 
Milada Marešová

upozornění pro občany 
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obslužnosti (patří jí za to vřelý dík) jízdní 
řády spojů, které by se míjely o  méně 
než 6  minut tak, aby bylo možno dojít 
na nádraží pěšky a  vlak nám neujel, 
či abychom od něj stačili dojít k  auto-
busu. Městys již odeslal nesouhlasné 
stanovisko se zrušením zastávky, která 
byla zavedena oredem v  rámci nové 
koncepce dopravní obsluhy, již se vžila 
a  dokud tam většina spojů pravidelně 
zajížděla, byla i  využívána. doufejme, 
že v  následujícím období dojde k  jed-
náním, která povedou k obnovení jejího 
provozu; my jsme na ně připraveni 
a máme i určitý záměr, jak vše vyřešit.
do tohoto zpravodaje je tradičně 
vložena tabulka „odjezdy autobusů 
ze zastávky dolní Čermná, náměstí“, 
která pochopitelně obsahuje všechny 
uvedené změny. po 6. lednu budou vy-
věšeny na náměstí ty samé odjezdy, ale 
oproštěné od vánočních a novoročních 
omezení, které jakýkoli přehled vlastně 
znepřehledňují. a  mně nezbývá než 
vám popřát požehnané vánoce a zdraví 
i mnoho úspěchů v roce 2015.

Zdeněk Ježek

od 1. listopadu 2014 platí nová vyhláš-
ka Ministerstva životního prostředí 
o  ochraně dřevin rostoucích mimo 
les (222/2014 sb.). nově se vrací po-
vinnost žádat o povolení skácení i na 
oplocených pozemcích užívaných 
jako zahrada. pokud chce někdo po-
kácet stromy rostoucí mimo les, musí 
podat žádost na úřad městyse dolní 
Čermná, který vydává rozhodnutí 
o povolení kácení. tiskopis Žádosti je 
volně ke stažení na webových strán-
kách městyse. Žádost se vztahuje na 
stromy rostoucí mimo les, které ve 
výšce 130 cm nad zemí mají obvod 
kmene 80 cm a  větší, stromořadí 
(minimálně deset stromů rostoucích 
v  řadě) a  zapojené porosty dřevin 
(křoviny) na ploše větší než 40 m2. 
Žádost se netýká ovocných dřevin na 
pozemcích v zastavěném území (za-
hrada atd.). kácení stromů se provádí 
především v  období vegetačního 
klidu (tj. období listopad – březen).

Komise životního prostředí

kácení dřevin mimo les

zima

zima je období mrazu,
je to období svátečního času.
děti mohou sáňkovat,
lyžovat i bobovat.

venku je zima, led a sníh.
ale doma je teplo, pohoda a klid.
vánoce jsou plné radosti a lásky,
proto jsou hezké vánoční svátky.

ze sněhu se staví sněhuláci,
děti na tom mají hroznou práci.

Simona Helekalová, 7. třída

po roce zase přišel Mikuláš

již tradiční Mikulášský jarmark v  dolní 
Čermné se konal v  podvečer 28.  listo-
padu. sedmnáct prodejních „stánků“ 
nabízelo mnoho druhů rukodělných vý-
robků. k dostání byly nejrůznější ozdoby 
na vánoční stromeček, keramika, šperky 
korálkové i  dřevěné malované, vánoční 
aranžmá, adventní věnce, svíčky, přáníč-
ka, drobné dárečky.
děti se zabavily ve skautské dílničce 
v  rodinném centru kuk. zde si mohly 
vyzkoušet modelování a  zhotovit si 
nějakou tu drobnost.
o  předvánoční náladu se postaral 
folklorní soubor jitřenka, který vystoupil 

Foto I karel pácha

Foto I L. Ešpandrová
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v průběhu odpoledne.
návštěvníkům byl k  dispozici horký čaj 
zdarma, hasiči a  divadelníci připravili 
bohaté a rozmanité občerstvení. příjem-
ná byla také možnosti ohřát se u  ote-
vřeného, ohně, o  ten se postarali hasiči 
ze zásahové jednotky. praskající oheň, 
vánoční písně, vůně punče, potkávání se 
se známými a sousedy, to byla atmosféra 
letošního čermenského Mikulášského 
jarmarku, který organizuje městys ve 
spolupráci místními spolky.
po krátkém kulturním programu nastala 
chvíle dětmi nejočekávanější - přišel Mi-
kuláš, doprovázený andělem a  čertem. 
Čert se snažil budit hrůzu, děti si ho však 
udobřily básničkou a dočkaly se odměny 
z košíku anděla – mikulášského perníku.
po krátkém proslovu starosty petra 
helekala byl slavnostně rozsvícen vá-
noční strom. bude nám svítit po celý čas 
adventní a vánoční.
děkujeme všem, kteří svým nákupem 
podpořili rodinné centrum kuk, mateř-
skou školu a dětský domov.

L. Ešpandrová

setkání s jubilanty

v  úterý 2.  prosince proběhlo ve školní 
jídelně setkání letošních jubilantů. 
v programu vystoupily doLcE baby, děti 
z hudebního oboru zuŠ Lanškroun a děti 
z  Mateřské školy dolní Čermná. všem 
jubilantům popřál a  předal dárek pan 
starosta. posezení u  kávy a  drobného 
občerstvení bylo zpestřeno promítáním 
filmu o dětských dnech v dolní Čermné.

Alexandra Pirklová

významné životní 
jubileum oslavili

kristina Mikulová
alena jiroušová
jiří jirouš
zdeňka kozáková
Miloslava bartošová
Marta brožková
josef nikl
František Mačát
pavel pecháček
vilemína Červenková
božena Štraufová
jiří Mikula
jaroslav nastoupil

všem oslavencům srdečně blahopře-
jeme a  do dalších let přejeme hlavně 
hodně zdraví.

vítání občánků

6. listopadu v podvečer se již podruhé 
v  tomto roce konalo tradiční „vítání 
občánků“. rodiče sedmi chlapečků 
a  čtyř holčiček se sešli v  prostorách 
základní školy.
slavnostního uvítání dětí do života se 
ujal zastupitel a  člen rady jiří zpěvák. 
za společenskou komisi pogratulovala 
dětem i rodičům saša pirklová.
v  krátkém kulturním programu zatan-
čily a  zazpívaly děti z  mateřské školy. 
na závěr předaly maminkám kytičku 
a malý dárek, který věnoval městys.

L. Ešpandrová

zamyšlení

„před časem v jednom okrese na výcho-
dě polska rozmístili nové, velmi milé do-
pravní značky: byla na nich namalovaná 
roztomilá žabka. značka upozorňuje 
řidiče, že je třeba v jarních měsících dá-
vat pozor, protože touto cestou táhnou 
velké zástupy milých stvořeníček – totiž 
žabiček – do močálů a  bažin. vjet na 
takovou žabí plochu ve velké rychlosti 
znamená pořádnou bouračku. když 
jsem tu značku uviděl, napadlo mě srov-
nání: v naší době, stále podivnější a pro 
mnohé obtížnější, v době množících se 
předpisů, změn a vylepšení – není třeba 
žít s větší pozorností uprostřed slabých, 
ztracených, vyplašených, méně schop-
ných či nerozhodných?
tuto citlivost nemůžeme vyžadovat po 
tržním hospodářství, přesněji řečeno 
po těch, kdo si na trhu konkurují, a ne-
můžeme ji vyžadovat ani po zákonech 
– jsou striktní. ale máme svůj vlastní 
okruh života. vidíme stále více lidí 
bezradných, bezmocných, ztracených. 
Mnozí si v nitru uvědomují, že jsou jako 
ta „žabka“ na silnici, které stále odněkud 
hrozí nebezpečí. některé na to musíte 
upozornit. a  tak na prahu nového dne 
vztyčuji na vaší cestě novou dopravní 
značku: pozor, žáby! nepřehlédněte 
člověka!“ tolik citace z  knihy ranní 
zamyšlení s prokopem siostrzonkem.
ochrana takových „žabiček“ je bez-
pečnou cestou i  pro nás. Čím jsme 
pozornější na svých cestách k  výskytu 
druhých lidí, (a  že se naše cesty kříží 
často!), tím více chráníme sebe a  své 
bezpečí – vždyť umenšíme nebezpečí 

Foto I L. Ešpandrová Foto I L. Ešpandrová
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srážky, a snad se i mnohému naučíme. 
naše pozornost totiž vyústí v setkání (či 
aspoň potkání se), ne však v konfronta-
ci…
přeji vám, ať se v novém roce dokážeme 
vidět a tím i setkávat.

Josef Roušar

posvícenské dozvuky 
v roce 2014 

posvícení je od slova posvěcení, tj. oslavu-
je se výroční den posvěcení farního kos-
tela sv. jiří v dolní Čermné. s posvícením 
jsou spojeny slavné bohoslužby v kostele. 
v  dřívějších dobách byla v  sobotu před 
posvícením také taneční zábava. té se 
účastnilo vždy mnoho občanů všech vě-
kových kategorií. od této tradice se však 
u nás upustilo, neboť v dobách minulého 
režimu se zábava zvrtla v „pijatyku“ mla-
dých, které se již občané nezúčastňovali. 
nestálo by za to tuto tradici obnovit?
vždy v úterý po oslavě tradičního posví-
cení pořádá kd v dolní Čermné také svou 
zábavu s  příjemným posezením pod 
názvem „posvícenské dozvuky“.
Letos se konala 11.  listopadu  2014. bylo 
pozváno sedm okolních klubů z petrovic, 
verměřovic, jablonného n. o., bystřece, 
výprachtic, horního třešňovce, horní 
Čermné a naši příznivci z dolní Čermné. 
„dozvuků“ se zúčastnilo také několik 
Lanškrouňaček. na sále tančilo a dobře 
se bavilo celkem 131 seniorů a mezi nimi 
se proplétalo s obsluhou anebo prodá-
valo občerstvení 23 členů zdejšího kd. 

senioři byli pohoštěni posvícenskými 
koláčky a  zákusky. pro hosty byly též 
připraveny večeře.
přátelé z  horní Čermné obsadili téměř 
tři stoly. při programu vystoupila zdejší 
populární skupina dolce baby a  pro-
gram také obohatila recesistická skupina 
břišních tanců – chlapů z horní Čermné. 
jejich vystoupení bylo velmi originální 
a  celý sál se opravdu bavil. k  tanci 
i k poslechu hrála oblíbená svatebčanka 
z  jamného nad orlicí. návštěvníci se 
kolem osmnácté hodiny spokojeni 
rozcházeli do svých domovů.

V. Jansa, předseda KD

Geomag na cestách

jedno listopadové odpoledne se 
sešli v naší mateřské škole děti a jejich 
rodiče a  prarodiče, aby si společně 
„pohráli“ a něco postavili ze stavebnice 
Geomag, kterou přivezla paní balvíno-
vá. Maminky, babičky a tatínci se vrátili 
do dětských let a s dětmi stavěli různé 
obrazce, tvary a stavby z kovových kuli-
ček, barevných výplní a magnetických 
tyček. stavělo se  podle plánků, a  ně-
kteří jen podle své fantazie. odpoledne 
se vydařilo a  nejen děti byly nadšené 
ze svých výtvorů.

Kateřina Ptáčková

vánoční dárek

Milý a netradiční vánoční dárek dostaly 
děti z  mateřské školy od rockové ka-
pely Quiz, která věnovala celý svůj ho-
norář z akce den se sousedy na nákup 
rytmických hudebních nástrojů. děti 
hned nástroje využily k  doprovodu 
svého vánočního programu. Možná, že 
mezi nimi jsou i budoucí noví členové 
kapely. děkujeme.

Ivana Hamplová

Foto I I. hamplová

Foto I I. hamplová
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plavecký kurz 1. stupně zŠ

každý pátek v  září a  v  říjnu jsme jez-
dili na plavání. když jsme dorazili na 
bazén poprvé, vysvětlili nám pravidla 
chování na bazéně. přezkoušeli si nás 
a  nejdříve seznámili s  plavčicí nebo 
plavčíkem. ve družstvu, ve kterém 
jsem byla i  já, jsme plavali na vytr-
valost. po hodině jsme vždy měli 
přestávku. na plavání jsme se naučili 
kraul a znak. také už znám splývání na 
zádech. pátou, tedy poslední hodinu, 
jsme měli vysvědčení. Moc se mi 
plavání líbilo a  je mi líto, že jsme na 
plavání jako čtvrťáci jeli naposledy, 
protože pátá třída na plavání nejezdí.

Adéla Vacková, 4. třída

jedna, dva, tři, čtyři, pět

- překvapení máme hned, a  dokonce 
i  „zadarmo“! v  pátek 31.  října k  nám do 
MŠ nečekaně zavítalo divadélko „úsměv“ 
a  zahrálo veselou pohádku „Mášenka 
a medvěd“.
odměnu za jejich pěkné zakončení 
pracovního týdne jsme jim vyplatili 
z  ušetřených peněz, které jsme získali 
malováním na obličej při akci pohádkový 
les. děkujeme tedy všem, kdo nechal své 
děti „zmalovat“.

Jana Šponiarová

na plavání jsme jezdili pětkrát a pokaž-
dé v  pátek. první den jsme se rozdělili 
do skupin. plavali jsme znak, kraul, prsa 
a  dokonce i  pod vodou. každý byl 
odvážný a  aspoň to zkusil. nikdo se 
nestyděl za to, že něco neuměl. pátou 
lekci jsme měli volno, šli jsme do vířivky, 
velkého bazénu, páry a  podobně. ná-
ramně jsme se bavili. doufáme, že vás 
také plavání baví jako nás!
 

Aneta Lia Kohlová, 4. třída

na plavání jsme začali jezdit 26.  září. 
každý žáček se na plavání těšil. první 
plavecká lekce byla hodně napínavá, 
protože jsme se rozdělovali do družstev. 
na konci každé lekce jsme si mohli chvíli 

hrát. při každém plavání jsme se naučili 
něco jiného a zábavného. poslední lekce 
byla ze všech nejlepší, protože jsme si 
mohli hrát. otevřeli nám také tobogán. 
Mohli jsme si jít do vířivky a do velkého 
a  malého bazénu. plavání bylo prostě 
super.

Petra Vašková, 4. třída

Česko zpívá koledy

Letos se městys dolní Čermná přihlásil 
ke čtvrtému ročníku projektu „Česko 
zpívá koledy“. ve středu 10.  pro-
since se v  18 hodin nad městysem  
rozsvítila symbolická hvězda, když 

Foto I archiv zŠ

Foto I L. hrdinaFoto I I. hamplová
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se před budovou staré školy rozezněly 
vánoční koledy.
k  Fs jitřenka se za doprovodu živé 
hudby jana dostála připojili obyvatelé 
městyse všech věkových kategorií, aby 
si společně zazpívali a  zpříjemnili si 
předvánoční čas. Možnost zahřátí pro 
zúčastněné zpěváky nabízel praskající 
oheň, který spolu s vůní svařeného vína 
dotvářel vánoční atmosféru.
za úspěšně zrealizovanou akci patří 
poděkování Městysu dolní Čermná, 
Folklórnímu souboru jitřenka a  hudbě 
jana dostála,  jednotce sboru dobro-
volných hasičů dolní Čermná a  spolku 
divadelních ochotníků dolní Čermná.

Lea Schlegelová

komedie zkrocení zlé ženy

v  pátek dne 17.  října jsme se sešli 
v  15  hodin na autobusové zastávce 
v  dolní Čermné, protože nás čekala 
dlouhá cesta do brněnského divadla. po 
cestě jsme zastavili na benzínové pum-
pě kousek od brna, kde jsme si koupili 
občerstvení.
když jsme byli konečně v  Městském 
divadle brno, paní učitelka nám 
rozdala vstupenky na představení W. 
shakespeara zkrocení zlé ženy. začalo 
v 18 hodin, v průběhu představení byla 
jedna přestávka.

po představení jsme se shromáždili v di-
vadle a  pomalým tempem se přesunuli 
k autobusu. zpáteční cestu většina z nás 
prospala. pak jsme se rozloučili a šli domů.
a  jak hodnotíme my i  naši spolužáci 
představení? bylo skvělé, super, paráda, 
výborný zážitek, líbilo se!

Dan, Filip, Tomáš z 8. třídy

jak rozvíjíme u dětí 
matematické myšlení 

péče o  talentované děti v  matematice 
je na druhém stupni součástí běžného 
vyučování, žáci jsou podporování 
v rozvoji svých schopností a dovedností. 
výsledky této práce se projevují také při 
vyhodnocování soutěží, do kterých děti 
zapojujeme. chceme, aby se setkaly 
s vrstevníky a dokázaly se vyrovnat s pří-
padným neúspěchem a zažily i vítězství.
skončila základní kola dalšího roční-
ku Logické olympiády (probíhala během 
září on-line). v  letošním roce se zapojilo 
29 934 soutěžících z celé České republiky, 
z toho z naší školy 9 dětí v obou katego-
riích, i když tentokrát nikdo nepostoupil 
do krajského kola. nejlepší z  naší školy 
v kategorii a (1. - 5. ročník) byla barbora 
vlčková  z  5. třídy s  celkovou úspěšností 
59.87 %.  v  kategorii b (6. - 9. ročník) 
nejlepší z  našich  zúčastněných žáků jan 
Mareš z 9. třídy získal 90,84 %, druhý byl 

tomáš Faltejsek z 9. třídy s 80,81 % a na 
třetím místě skončil Matěj Mikula z  8. 
třídy (77,28 %).
nyní probíhá brněnská logická hra brloh, 
která je určena pro čtyřčlenné týmy 
tvořené žáky základních škol a  žáky 
odpovídajících ročníků nižších gymnázií. 
semifinále je rozděleno do tří kol a probí-
há výhradně na internetu. úkolem týmů 
je v  každém kole nalézt odpověď na 10 
logických úloh, pak následuje malé finá-
le, kam postoupí ty týmy, které v každém 
kole vyřeší alespoň 6 úloh nebo celkově 
v semifinále vyřeší alespoň 20 úloh. a ti 
nejlepší postoupí do finále - 7 nejlepších 
týmů ze základních škol a  7 nejlepších 
týmů z  gymnázií (jen pro zajímavost – 
nyní je přihlášeno přes 500 týmů). Letos 
se naše škola zúčastní již popáté, máme 
přihlášeno celkem 6 týmů a  kromě loň-
ského roku se nám vždy podařilo dostat 
až do finále! Letos se do finále probojoval 
tým ve složení kateřina zimová, Mar-
kéta Lešikarová, daniel horský a  daniel 
nastoupil (všichni z  9. ročníku). Finále 
proběhne 9. prosince v brně. je to veliký 
úspěch našich žáků. pochvalu si zaslouží 
všichni, kteří soutěžili, protože strávili nad 
řešením úloh hodně času, museli využít 
logické myšlení, umět improvizovat a mít 
celkový přehled ve všech oblastech.
nesmím zapomenout na zapojení dětí 
do Matematické olympiády, což je sou-
těž pro žáky základních a středních škol, 
v níž mají za úkol vyřešit několik příkladů 
zaměřených na schopnost  logické-

Foto I archiv zŠ
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ho úsudku. účastníci soutěže řeší nejprve 
úlohy domácího kola a  nejlepší pak 
pokračují v  okresním kole, kde řeší ve 
vymezeném čase 3 úlohy.
dále jsme se letos poprvé přihlásili do 
soutěže bobřík informatiky. soutěž je 
pro žáky se zájmem o  svět technologií 
a  klade si za cíl seznamovat žáky s  tím, 
že informatika není totéž co ovládání 
počítače (např. při psaní textu či při hraní 
počítačových her). soutěží se v pěti věko-
vých kategoriích od 4.  ročníku zŠ až po 
maturitní ročníky. soutěžící odpovídají 
na otázky z  oblasti algoritmizace, poro-
zumění informacím, řešení problémů 
a digitální gramotnosti. jde o prokázání 
důvtipu, schopnosti přemýšlet a  po-
rozumět světu počítačů. Můžeme se 
pochlubit, že 28 žáků se stalo úspěšnými 
řešiteli a tereza peichlová z 5. třídy získala 
dokonce plný počet bodů!

Zdeňka Pupíková

poděkování

My, žáci 9. třídy základní školy vincence 
junka dolní Čermná, děkujeme všem 
sponzorům, kteří podpořili letošní vá-
noční besídku žáků 5. – 9. třídy. vaše dary 
byly použity jako odměny pro jednotlivé 
žáky a  třídní kolektivy při soutěžích. 
přejeme vám krásné vánoce a  v  novém 
roce 2015 hodně pracovních a osobních 
úspěchů.

Žáci 9. třídy

Mas orLIcko

Mas orLIcko, z. s. stále 
aktivně pracuje ve svém 
území – dobíhají realizace 
projektů z  předchozího 
dotačního období, připra-
vuje podklady pro splnění 
nově předepsaných stan-
dardů Mas na další dotační období, pra-
covní skupiny finalizují strategii území. 
účastnili jsme se rozsvícení vánočního 
stromu v České třebové, v ústí nad orlicí 
a v Žamberku, kde jsme zpestřili naši pro-
pagační činnost ochutnávkou domácích 
voňavých rozinek v  rumu. krásným 
dárkem k  vánocům bylo vydání knížky 
Mas orLIcko region, který roste. uvedli 

jsme zde všechny podpořené projekty ze 
strategického plánu Leader 2007 – 2013.
Mnohé z vás zajímají aktuální informace 
z  realizace strategického plánu Leader, 
kdy realizace projektů žadatelů nadále 
úspěšně pokračuje. za poslední dobu 
bylo dokončeno 7 projektů, např.  mo-
dernizace sokolovny tj sokol Líšnice, 
rekonstrukce místních komunikací 
v  záchlumí a  orličkách  aj. z  posledních 
výzev v  tomto programovém období 
zbývá realizovat 17 projektů v  celkové 
hodnotě cca 7,8 mil. kč. úspěšní žadatelé 
musí své projekty realizovat nejpozději 
do 30. 6. 2015.
dne 13.  11. jsme uspořádali zajímavou 
konferenci „komunitně vedený místní 
rozvoj a jeho příspěvek k rozvoji území“, 
kde jsme ukázali naši činnost na území, 
propagovali jsme příklady dobré praxe, 
vždyť naše území patří mezi ty nejlepší 
v  České republice, co se týká čerpání 
dotací přes Mas. ze strany jednotlivých 
ministerstev zde zazněly možnosti vyu-
žití čerpání dotací pro obce. konference 
byla určena pro místní starosty, kterým 
touto cestou ještě jednou děkujeme za 
účast. také děkujeme senátoru petru 
Šilarovi, rodákovi z  horní Čermné, pod 
jehož záštitou jsme akci pořádali.

Mas orLIcko se rozhodla pomoci nno 
– spolkům (dříve občanská sdružení) při 
přizpůsobení jejich základních doku-
mentů novému občanskému zákoníku. 
v rámci toho vás srdečně zveme na pro-
sincové, již čtvrté setkání ze série avizo-
vaných seminářů a  služeb zaměřených 
na prezentaci a  podporu při řešení této 
problematiky v  území Mas orLIcko. 
přednášející na těchto seminářích bude 
paní judr.  jana hlavsová. naše Mas se 
i nadále připravuje na nové programové 
období, kdy základní podmínkou naší 
budoucí činnosti je získání osvědčení 
o  splnění standardů Mas, na kterém 
od začátku letošního roku nepřetržitě 
pracujeme. standardizace je proces, ve 
kterém Mas musí splnit mnohá kritéria, 
díky kterým bude poté prokazovat 
svoji schopnost zprostředkovávat dotace 
z nových operačních programů v progra-
movém období 2014 – 2020. pokud Mas 
úspěšně projde tímto procesem, („a my 
tomu pevně věříme a  děláme pro to 
maximum,“ říká manažerka Mas orLIco 
Ing.  vanická), může předkládat svou 
strategii Ministerstvu pro místní rozvoj 
ke schválení.

v  rámci nového programového období 
intenzivně pracujeme na zpracování 
komunitní strategie tak, abychom vaše 
projekty a potřeby mohli i nadále podpo-
rovat. zcela konkrétní obrysy tak již získá-
vají podpory v oblasti školství, sociálních 
služeb a podpory zaměstnanosti, rozvoje 
podnikání i  projekty rozvoje produktů 
cestovního ruchu v  území díky pracov-
ním skupinám. do jednotlivých opatření 
nyní získáváme projekty pro nastavení 
konkrétních alokací. jejich přehled je na 
webu Mas, kam i vy sami můžete vložit 
svůj projekt již v  konkrétní tematické 
oblasti (v tom případě vás při hodnocení 
budou čekat body navíc).

pF 2015 – přejeme všem svým členům, 
partnerům a  příznivcům Mas orLIcko, 
z. s. klidné a  pohodové vánoce v  kruhu 
svých blízkých a  v  novém roce pevné 
zdraví, mnoho štěstí a optimismu.

Ing. Ivana Vanická, manažerka 
a tým MAS ORLICKO, z. s.

dc dancE - jaký byl rok 
2014?

delší dobu jsme teď o sobě nedali vědět 
a  závěr roku je, myslím si, ideální čas. 
jdeme na to!

LEdEn
vraťme se téměř o rok zpět. do nového 
roku 2014 jsme skočili takzvaně po hla-
vě, žádné tréninky s úlevami, hezky jsme 
navázali tam, kde jsme před „vánočním 
vystoupením“ skončili. skupina a  má 
více než napilno, ostatně jako každý 
rok, protože dáváme dohromady nové 
soutěžní vystoupení. skupina b má 
naštěstí už svou choreografii „have 
some Fun“ hotovou, pracujeme ještě 
na jejím vylepšení. na konci ledna nás 
čekalo vystoupení na maturitním plese 
v Lanškrouně.

únor
tento měsíc vypadá, co se týče tréninků, 
v podstatě stejně jako leden. jediný roz-
díl je v tom, že jsme čím dál nervóznější 
před první letošní soutěží! do toho jsme 
pro „zpestření“ absolvovali hned několik 
vystoupení: Maškarní a  hasičský ples 
v dolní Čermné a dva maturitní plesy, a to 
v Moravské třebové a v ústí nad orlicí.
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břEzEn
a  je to tu! 1.  3.  2014 – M style dance 
třebíč, první letošní soutěž, na kterou 
jsme doslova dřeli. obě skupinky a i b 
odjíždějí kolem poledne z  náměstí 
v  dolní Čermné. cesty beze sněhu, 
a  tak nám to pěkně utíká. jsme na 
místě. spousta skvělých tanečníků 
a  atmosféra k  prasknutí. Letos bylo 
však účastníků asi až příliš, protože 
naše kategorie street dance - dospělí, 
přišla na řadu až kolem deváté hodiny 
večer. I přes velkou únavu jsme všichni 
nechali na parketě maximum. pro 
skupinku a  nakonec zasloužené 3. 
místo za choreografii „Fantasy crime“. 
cestou domů panuje v  autobuse ve-
selá nálada, pan řidič ji s námi ovšem 
nesdílí. nechápeme proč, celou cestu 
jsme mu hezky zpívali! :-)
30. 3. jsme jeli zkusit štěstí na taneční 
soutěž do hlinska, tentokrát jen skupi-
na a. v naší kategorii byly pouze čtyři 
skupiny včetně nás. odvezli jsme si 1. 
místo (nevíme, jestli zasloužené, to 
ať posoudí jiní). bude to znít možná 
nevděčně, ale vůbec jsme z  něho 
neměli takovou radost jako z  bronzu 
v třebíči. zkrátka atmosféra udělá své 
a  tady nebyla téměř žádná. dokonalý 
důkaz toho, že je opravdu důležitější 
se zúčastnit než vyhrát a  že lepší 
umístění neznamená nutně lepší pocit 
z výkonu.
na začátku března 9. 3. čekalo vystou-
pení také naše juniory na dětském 
karnevale ve verměřovicích. předvedli 
choreografii „na vlnách“ a vystoupení 
se, jako vždy, povedlo.

dubEn
komu se nelení, tomu se zelení, a  to 
doslova. začíná nám jaro a  děti i  junioři 
mají měsíc do premiéry svých nových 
vystoupení. do toho sháníme oblečení, 
protože když už, tak už. navíc každému 
tanečníkovi se hned lépe tančí. nejstarší 
tanečníci dostávají nabídku vystupovat 
na lanškrounském Majáles. ale co teď? 
plesové vystoupení všichni znají. sou-
těžní choreografii bychom museli vybrat 
jednu, ale my chceme tančit všichni. a je 
rozhodnuto! celý duben zkouší skupiny 
a a b společně a pracují na „novém“ vy-
stoupení, které je takovým mixem toho, 
co se nám v sezóně nejvíce povedlo.
30.  4.  – Čarodějnice v  dolní Čermné 
a premiéry vystoupení „sto let za opice-
ma“ (junioři) a „už jsme tady!“ (děti). obě 
vystoupení se moc vydařila a  všechny 
děti sklidily velký potlesk.

květEn
Majáles dopadl nakonec lépe, než jsme 
si představovali. ohlasy diváků na naše 
společné vystoupení s  názvem „Family 
on the floor“ byly více než kladné. dřina 
se tedy vyplatila a  my jsme se zase po-
sunuli o kousek dál. hned dva dny na to 
(3. 5. 2014) se konala taneční soutěž v jab-
lonném nad orlicí, které jsme se zúčastnili 
již poněkolikáté. protože se však přihlásilo 
celkem dost tanečníků rozdílných úrovní, 
byla naše kategorie street dance – dospělí 
(nad 16 let) rozdělena do dvou skupin – 1. 
liga (pokročilí) a 2. liga (středně pokročilí). 
obě naše skupiny vybojovaly ve svých 
kategoriích krásné 2. místo. největší 
radost měla skupinka b, pro kterou to byl 

první velký úspěch! odvezli jsme si tedy 
dvě stříbra, což je vlastně jedno zlato! :-)
nezdá se to, ale čas letí a pomalu, ale jistě 
se nám blíží konec sezóny a závěrečné vy-
stoupení. takže nepolevujeme a  stálým 
tempem se blížíme do cílové rovinky!

ČErvEn
Máme tu jeden menší problém. už delší 
dobu pozoruji, že naše skupinka dětí, 
která čítá celkem 16 tanečníků, by potře-
bovala věkově rozdělit. nemám nejmenší 
tušení, jak to celé zrealizovat, protože už 
teď se časově sotva porovnáme v  tělo-
cvičně. ale jak známo - všechno jde, když 
se chce. rozhodla jsem se tedy zariskovat 
a vyhlásili jsme nábor nových tanečníků. 
jistota, že se akce povede? Žádná. v první 
polovině června také vrcholí přípravy na 
naše závěrečné vystoupení. nejmladším 
dětem jsme ještě stihli pořídit nová trička, 
ze kterých mají velkou radost.
15. 6. 2014 – jeden z nejdůležitějších dní 
v  celém tanečním roce, zakončujeme 
sezónu. byla to fuška a  někdy trochu 
i nervy, ale podařilo se! všichni tanečníci 
předvedli, co se v  uplynulém školním 
roce naučili, a  že toho nebylo zrovna 
málo. za zmínku ještě stojí dvě červnová 
vystoupení, a  to Čermenské slavnosti 
(předprogram) a Čermenský motosraz.

ČErvEnEc
a  máme tu velké prázdniny. „konečně!“, 
jak by řekly děti. dobrá tedy, v  červenci 
máme takzvané leháro a co se tance týče, 
hezky odpočíváme.

srpEn
prázdniny pokračují v plném proudu, ale 
my nezahálíme. naopak! celou skupinu 
totiž čeká letní soustředění. pro děti a ju-
niory se uskutečnilo 4. 8. – 8. 8. a musím 
ještě zpětně všechny moc pochválit, 
protože jsme zvládli opravdu kus práce. 
poslední den soustředění byl pro děti 
tak trochu zpestřením, tancovali s  námi 
totiž i  rodiče a zúčastnil se jich opravdu 
slušný počet! celkem hezky nám to 
navazuje, jelikož hned 9. 8. se konal den 
se sousedy, na kterém nás čekaly celkem 
čtyři vystoupení. nebudu to protahovat, 
myslím, že jsme je všechny zvládli. 
největší úspěch mělo asi naše společné 
vystoupení celé skupiny, tedy malí a velcí 
dohromady, s názvem „Žijeme len raz!“
skupiny a  a  b měly soustředění o  něco 
později, a  sice 14. 8 – 17.  8. ovšem 
nebylo jen tak ledajaké. Letos jsme si 
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totiž přizvali dva skvělé tanečníky petru 
kurečkovou (kokos) z  taneční skupiny 
calipso dance krnov a  petra klesnila 
(klesňa) ze skupiny  duckbeat přerov. 
oba jsou taktéž lektory v taneční skupině 
just us, fungující pod záštitou agentury 
tapaza, se kterou jezdím pracovat na 
letní dětské tábory. už je asi jasné, odkud 
se s  těmito  tanečníky známe. opět se 
nebudu dlouze rozepisovat. užili jsme 
si kopec legrace, ale hlavně se naučili 
spoustu nových věcí, které nás tanečně 
posunuly zase o kus dál.

září
ještě nám ani pořádně nezačala nová se-
zóna a už je tu první vystoupení! nejstar-
ší tanečníci měli možnost 6. 9. vystoupit 
v horní Čermné na akci „stežník charita 
fest“ (více takových akcí pro dobrou věc!). 
Měli jsme celkem dvě vystoupení, na 
kterých jsem já osobně sice nebyla, ale 
podle fotek jsem poznala, že si tanečníci 
„akci bez trenéra“ patřičně užili.
popsat další průběh září nebude tak slo-
žité. Máme tu už „pouze“ jedno důležité 
datum 27. 9. to je den, kdy jsme zahájili 
taneční sezónu 2014/2015. asi bych 
měla zmínit, jak dopadl nábor. dopadl 
mnohem lépe, než kdokoli čekal. díky 
dostatečnému počtu nových zájemců 
se nám totiž podařilo rozdělit děti na dvě 
skupiny podle věku. tréninky tedy mo-
hou být lépe přizpůsobeny tomu, co jsou 
děti schopné zvládnout, a  hlavně tomu, 
co je baví! pro mě osobně je to jeden 
z největších úspěchů celého roku 2014! 

říjEn
tréninky všech skupinek pokračují tak, 
jak mají. nové děti se seznamují s hudbou 
a  prvními krůčky, starší tanečníci pracují 
na nových choreografiích. skupiny a  a  b 
letos poprvé začínají trénovat dohromady 
kvůli novému plesovému vystoupení, kte-
ré bude letos společné! Máte se tedy na 
co těšit. důležitá věc, kterou jsem během 
října zjistila, je, že si můžu dovolit občas 
nebýt na tréninku. no ano! protože je 
mezi námi několik schopných tanečníků, 
kteří jsou ochotní vzít tréninky dětí a  ju-
niorů za mě! záskoky byly už několikrát 
potřeba i dříve, ale letos poněkud častěji. 
Měla jsem trochu obavy, jak se všechno 
zvládne, ale zcela zbytečně. tréninky 
proběhly úplně s přehledem, děti poznaly 
nové tváře a byly rády, že taky „konečně“ 
jednou chybím! tímto tedy děkuji všem 
svým pomocným lektorům. do budoucna 
vašich schopností určitě ještě ráda využiji.

LIstopad
není čas ztrácet čas, a tak tedy trénujeme, 
tancujeme a trénujeme pořád dokola. na 
konci listopadu 28.  11. nás čekalo první 
vystoupení letošní taneční sezóny - matu-
ritní ples v Moravské třebové. nová cho-
reografie ještě není hotová, proto jsme 
se rozhodli předvést úspěšné vystoupení 
“Family on the floor“. na to, jak málo času 
bylo na zopakování a veškeré změny, jsme 
plesovou sezónu zahájili úspěšně.
ještě bych zmínila, že obě nejstarší skupi-
ny mají v  tuto dobu už sehnané veškeré 
oblečení (soutěžní i plesové) na nadcháze-

jící sezónu a nafocené nové promo fotky. 
byl to boj, ne že ne. velké díky patří naší 
skvělé fotografce pétě pecháčkové.

prosInEc
hned na začátku měsíce 5.  12. máme 
další vystoupení na maturitním plese. 
tentokrát jedeme do chocně podpořit 
naši tanečnici a  maturantku dášu For-
mánkovou. no – a to je asi takové jediné 
prosincové povyražení, protože jinak nás 
první tři týdny tohoto měsíce nečeká nic 
jiného než práce, práce a zase práce! pilně 
totiž nacvičujeme na blížící se „vánoční 
vystoupení“, které se koná 21.  12.  2014 
v 15:00 v tělocvičně dČ. všichni jste srdeč-
ně zváni!

ps: Člověk si to tak za pochodu příliš neu-
vědomuje, ale po sepsání na papír vidím, 
kolik práce jsme všichni zvládli a  kam se 
celá skupina za rok posunula!!! děkuji 
tedy všem svým tanečníkům za jejich 
píli a  výdrž, všem našim rodičům pak za 
trpělivost. doufám, že nám to bude takto 
klapat i nadále!

Věra Marešová

okresní kolo závodu 
požárnické všestrannosti

v  sobotu 18.  října  2014 se v  dolní dob-
rouči uskutečnilo okresní kolo závodu 
požárnické všestrannosti mladých hasičů 
a dorostu. tato soutěž tradičně zahajuje 

Foto I a. pirklová
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nový ročník celoroční hry pLaMEn mla-
dých hasičů a soutěže dorostu.
v žácích jsme měli zastoupení dvou pě-
tičlenných hlídek mladších žáků a  jedné 
hlídky starších žáků. v kategorii mladších 
jsme obsadili 22. místo, v  kategorii 
starších místo 23. současně probíhala 
i  soutěž dorostu. hlídka dorostenek ob-
sadila celkové 3. místo a s tímto pořadím 
vstoupí do jarní části soutěže. v kategorii 
jednotlivců se samantha hejl v kategorii 
mladších dorostenek umístila na 4. místě 
a  Milada Flosová v  kategorii středních 
dorostenek na 1. místě.
kroužek mladých hasičů pokračuje 
v zimním období v činnosti v tělocvičně 
zŠ každou středu od 15 do 16:30 hodin.

Jan Růžička

okrskové cvičení 
v dolní Čermné

v  pátek 7.  listopadu  2014 se v  dolní 
Čermné uskutečnilo okrskové cvičení 
okrsku č. 3. tématem byl požár chatek 
a přilehlého lesa v areálu zdraví a spor-
tu. námět připravil velitel jsdho dolní 
Čermná. cvičení se zúčastnily sdh 
horní Čermná, sdh nepomuky, sdh 
petrovice a domácí dolní Čermná. cvi-
čení bylo zaměřeno na spolupráci jed-
notek, využití požární nádrže v kempu 
a zásah při snížené viditelnosti.

Jan Růžička

hasičský ples

se koná v  sobotu 14.  února  2015 
od 20  hodin v  sále orlovny v  dolní 
Čermné. k  tanci hraje LEtrando, 
v programu (mimo jiné) předtančení, 
bohatá tombola, jako vždy výborné 
občerstvení. jste srdečně zváni.

vánoční zpívání

klub českých turistů si dovoluje 
pozvat širokou veřejnost a  přátele 
turistiky na vánoční zpívání koled 
a  mluvené slovo. akce se koná 
v  sobotu 27.  12.  2014 ve 12 hod. 
v kostele na Mariánské hoře. zpívání 
je za doprovodu hudebních nástrojů. 
před zpíváním je možnost občerst-
vení a  opečení klobás (přinesených 
z  domu). po akci je naplánováno 
setkání v  národním domě v  horním 
třešňovci. kdo bude chtít, může si 
dát oběd.

Za Klub českých turistů 
Miroslav Pecháček

z činnosti kroužku 
badmintonu

naši mladí hráči se 22.  11.  2014 zú-
častnili dětského turnaje v Šumperku, 
kde Martina Macháčková obsadila 4. 
místo v  kategorii do 11  let. simona 
Formánková vyhrála kategorii dívek 
do 15 let a u chlapců pak v kategorii 
do 15  let byl vašek Formánek třetí 
a petr Filip čtvrtý.
následující týden pak starší hráči hráli 
v  Šumperku na turnaji čtyřher, kde 
kristýna vacková s  petrou Šponia-
rovou vybojovaly 2. místo a  Martin 
bednář s kristýnou vackovou skončili 
třetí. v mužské čtyřhře Martin bednář 
s vojtou krňávkem obsadili 4. místo.
zároveň zveme všechny příznivce 
badmintonu na tradiční vánoční tur-
naj pro začátečníky a mírně pokroči-
lé, který bude 29. 12. 2014. Fotografie 
jsou z loňského ročníku.

Vojtěch KrňávekFoto I j. schöpp

Foto I a. pirklová
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zpráva fotbalového 
oddílu - podzim 2014

Fotbalový oddíl tj dolní Čermná má tři 
mužstva.
oddíl přípravky zatím pouze trénuje, ale 
od podzimu 2015 by měl začít hrát pravi-
delnou soutěž.
oddíl starších žáků hraje okresní přebor. 
v této soutěži je 11 mužstev, z toho tři ze 
svitavska. naši hráči se umístili na 9. místě, 
ale vzhledem, že nehráli jednu sezonu 
a  teď jsou nováčky soutěže, považujeme 
jejich umístění za dobré. zde bych chtěl 
velice poděkovat vlastovi novákovi, který 
se jako trenér obětavě věnuje mužstvu. 
kromě tréninků a zápasů pro hráče ještě 
zajišťuje další zajímavé akce, např. zájezd 
na fotbalové utkání v olomouci, na hokej 
v pardubicích apod.
oddíl mužů hraje okresní přebor III. třídy. 
po reorganizaci III. a  Iv. třídy okresním 
fotbalovým svazem jsme po podzimní 
části ve své skupině na 4. místě, zbývá 
však odehrát dvě kola základní části na 
jaře, aby mohlo být přesně stanoveno 
umístění našeho týmu. Mužstvo trénují 
pánové Miroslav suchomel a josef babic-
ký, kteří se plně věnují jak tréninkům, tak 
zápasům.

výbor fotbalového oddílu se pravidelně 
schází každé úterý od 18 hodin v restau-
raci „baťůžek“, kde řeší všechny podněty 
k  řádnému chodu oddílu. touto cestou 
bych chtěl vyzvat naše spoluobčany: po-
kud máte zájem nám pomoci ve výboru 
nebo u  jednotlivých mužstev, jste vždy 
vítáni.
od podzimu 2014 byly podstatně zvýšeny 
odměny rozhodčím za řízení utkání, a tak 
náklady na jednotlivá utkání podstatně 
vzrostly. proto bych chtěl poděkovat 
všem, kteří nám pomáhají jak finančně, 
tak materiálně nebo prací.
chtěl bych vyzdvihnout podporu úřadu 
městyse dolní Čermná a  aktivitu pana 
jaroslava jirouše, který zajišťuje stříhání, 
závlahu a  údržbu trávníku a  provádí 
drobné opravy majetku tj. paní jana 
burešová a pan petr Faltejsek věnovali od-
dílu veškerý výtěžek z fotbalového utkání 
mezi fanoušky a muži dolní Čermná. pan 
Matěj Lipták nikdy neodmítne pomoc se 
zednickými pracemi (ty vykonává zdarma) 
a  navíc je to náš nejhlasitější fanoušek. 
pan Martin pecháček pomůže pokaždé, 
když ho oslovíme. paní Lída Ešpandrová 
fotí zápasy domácí i ty na hřištích soupeřů 
a fotky zveřejňuje na stránkách internetu. 
dále zasílá své příspěvky o  naší činnosti 
do orlických novin, tím náš oddíl náležitě 
propaguje. pan jaromír Formánek nám 
vždy zajistí dopravu a  pracuje také jako 
hlavní pořadatel při domácích utkáních. 
toto je jen malá část lidí, kteří nám po-
máhají. netroufám si však vyjmenovat 
všechny, protože se při výčtu většinou 
stane, že se na někoho zapomene, a  to 
by mě moc mrzelo. všem (jmenovaným 
i ostatním) mockrát děkujeme a věřím, že 
v případě potřeby se opět domluvíme na 
spolupráci.

na závět bych chtěl všem fotbalistům, 
trenérům, funkcionářům, obsluze ve 
stánku, pradlenkám, sponzorům, fandům 
a  fanynkám fotbalu i  ostatním spoluob-
čanům naší obce popřát hezké a  klidné 
prožití svátků vánočních a  hodně zdraví, 
štěstí a pohody do roku 2015.

Jan Hampl, předseda oddílu

Informační tabule 
fotbalového oddílu

vážení spoluobčané, dovoluji si vás sezná-
mit s akcí, která nemá v historii fotbalové-
ho oddílu dolní Čermná obdoby.
v  restauraci „baťůžek“ několik příznivců 
našeho oddílu (bez vědomí výboru 
fotbalového oddílu) navrhlo, že zorgani-
zují sbírku na nákup informační tabule. 
oslovili ostatní příznivce fotbalu a během 
šesti týdnů se jim jejich plán podařilo 
uskutečnit. zajistili finance, tabuli objed-
nali, zaplatili a předali oddílu - při utkání 
dolní Čermná – Lichkov.
Informační tabule o  velikosti 2 x 1 m 
ukazuje průběžný čas utkání, skóre 
a  poločas, který se právě hraje. ovládání 
tabule je dálkové. hodnota tohoto daru 
je 28 000 kč. oddíl musí zajišťovat provoz 
družstev, byla provedena výstavba střída-
ček, hradila se část zavlažování, a  proto 
nebylo možné z  našich peněz tabuli za-
koupit. proto si velice vážíme tohoto činu, 
který významně pozvedl informovanost 
všech přítomných na utkáních.
na závěr bych chtěl všem přispívajícím 
poděkovat a věřím, že i fotbalová družstva 
se budou snažit o  co nejlepší výsledky, 
které budou zaznamenány na této tabuli.

sponzoři, kteří přispěli na informační tabuli:
kenny, kofe, tomáš Faltus, Ilča hamplová, 
Šíla, Espa, nasťa ml., jiří krobot, tonda 
kašpar, karel bílý, tomáš k., zdenda 
ježek, ty – uMd, juruv Memoriál, jiří 
dostál, Martin pecháček, olda bárta st., 
veverka a Mirda, Ladas, Fíša, důša, regan, 
Šída, kody, ondřej pecháček – soukromý 
zemědělec, Miloš bednář, kubánec, Ťůťa – 
ovoce, zelenina, roman Faltejsek, džoska, 
kressťan, Martin helekal, pepe.

baner se jmény sponzorů navrhl a zajistil 
Martin hrdina.

Jan Hampl, předseda oddílu

Foto I L. Ešpandrová

Foto I L. Ešpandrová
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upozornění 
pro soukroMé 
podnIkatELE

nabízíme všem místním sou-
kromým podnikatelům a živ-
nostníkům možnost prezentace 
jejich firmy v dolnočermenském 
zpravodaji (vychází v  nákladu 
550 ks) a na nových webových 
stránkách městysu. zájemci 
nechť kontaktují úřad městysu 
dolní Čermná, Ing. Miladu  
Marešovou, tel: 465 393 125, 
e-mail: majetek@dolni-cermna.cz. 

Ceník

formát cena

a4 1000 kč

a5 500 kč

a6 250 kč

InzErujtE nabídky v doLnoČErMEnskéM zpravodajI.
pro Místní podnIkatELE a obyvatELE sLEva 20 %.
InzErcE podLE vLastního návrhu.

stomatologická pohotovost

ve dnech lékař adresa telefon

20. - 21. 12. 2014 Mudr. kobzová Lanškroun, 5. května 2 465 322 897

24. 12. 2014 Mddr. kopecký Lanškroun, strážní 151 465 322 907

25. 12. 2014 Mudr. Mareš Žamberk, Školská 834 465 613 103

26. 12. 2014 Mddr. Machková Žamberk, Školská 834 465 613 103

27. 12. 2014 Mudr. Milota Lanškroun, svobody 356 465 322 787

28. 12. 2014 Mudr. nováková Lanškroun, dukelských hrdinů 615 604 749 331

29. 12. 2014 Mddr. pavlová Žamberk, nám. Gen. knopa 837 465 676 822

30. 12. 2014 Mudr. pražák Žamberk, nádražní 753 465 613 572

31. 12. 2014 Mudr. strnadová jablonné nad orlicí, na dílech 622 465 642 765

1. 1. 2015 Mudr. Špička králíky 414 465 631 154

3. - 4. 1. 2015 Mudr. Špičková králíky 414 456 631 274

10. - 11. 1. 2015 Mudr. Šrámek Letohrad, u dvora 815 465 621 551

když vás v sobotu, neděli či ve svátek rozbolí zub, můžete v době od 8:00 do 11:00 hodin navštívit lékaře, který ten den slouží 
pohotovost ve své ordinaci. přehled pohotovostních služeb je uveden v následující tabulce (zdroj: http://sociologie.iglu.cz/zubarna/
pages/s_zubni_pohotovost.htm).  než se vydáte na zubní pohotovost, ověřte si službu zubního lékaře dle rozpisu telefonicky. 
stomatologové si můžou službu mezi sebou vyměnit! Informaci se dovíte na tel.: 465 710 111 - orlickoústecká nemocnice, a.s.
znovu upozorňujeme! před návštěvou stomatologické pohotovosti si raději telefonicky ověřte, zda nedošlo ke změně lékaře 
konajícího službu! 
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oprava kostela

Foto I L. Ešpandrová

římskokatolická farnost dolní Čermná v době vánoční zve

středa 24. 12. 2014
Štědrý dEn

16:00 mše svatá 
(zaměřená pro děti)

kostel verměřovice, zpěvem koled 
doprovází děti a mládež z verměřovic

24:00 mše svatá „půlnoční“ kostel dolní Čermná, zpívá místní
chrámový sbor

čtvrtek 25. 12.   
slavnost narozEní páně,
boží hod vánoční

10:30 mše svatá kostel dolní Čermná, zpívá schola dětí

15:00 zpěvy z nešpor kostel dolní Čermná, zpívá místní
chrámový sbor

pátek 26. 12. 
svátek svatého Štěpána, 
prvomučedníka

7:30 mše svatá kostel dolní Čermná

10:30 mše svatá kostel dolní Čermná, hudbou 
a zpěvem doprovází mládež

neděle 28. 12. 
svátek svaté rodiny ježíše, 
Maria a josefa

7:30 mše svatá kostel dolní Čermná

10:30 mše svatá kostel dolní Čermná

pondělí 29. 12. 15:00 tradiční šachový turnaj (16. 
ročník) fara dolní Čermná

středa 31. 12. 2014
svatého silvestra I., papeže

16:00 mše svatá 
poděkování za uplynulý rok 2014 kostel dolní Čermná

čtvrtek 1. 1. 2015
slavnost Matky boŽí,
panny MarIE
světový den modliteb za mír.

7:30 mše svatá kostel dolní Čermná

10:30 mše svatá kostel dolní Čermná

15:00 adorace a požehnání kostel dolní Čermná

úterý 6.1. 
slavnost zjEvEní páně, 
sv. tři králové

18:00 mše svatá
(žehnání vody, kadidla a křídy) kostel dolní Čermná

neděle 11. 1. 
svátek křtu páně
končí doba vánoční. 

7:30 mše svatá kostel dolní Čermná

10:30 mše svatá kostel dolní Čermná - doprovází
místní chrámový sbor
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přehled plánovaných kulturních a sportovních akcí v dolní Čermné

vysvětlivky:
azas - areál zdraví a sportu
sdo - spolek divadelních ochotníků
sdh - sbor dobrovolných hasičů
MŠ - mateřská škola

zŠ - základní škola
ČČk - Český červený kříž
Ms - Myslivecké sdružení

rc kuk - rodinné centrum kuk
zuŠ - základní umělecká škola
dČ - dolní Čermná

datum konání název akce začátek akce Místo konání pořadatel

16. – 31. 12.
výstava ručně vyřezávaných 
betlémů z dílny pana v. 
vyhnálka

otevřeno 
denně kromě 
23. – 25. 12.

tvrz orlice Letohrad tvrz orlice

21. 12. vánoční vystoupení dc dance 15:00 tělocvična zŠ dc dance

27. 12. vánoční turnaj – stolní tenis 8:00 tělocvična zŠ oddíl stolního 
tenisu

27. 12. vánoční zpívání koled 12:00 kostel na Mariánské 
hoře

klub českých 
turistů

27. 12. jakubovické vánoční souznění 16:00 kostel sv. antonína z 
padovy jakubovice pan hrodek

29. 12. vánoční badmintonový turnaj od 8:30 tělocvična zŠ oddíl 
badmintonu

17. 1. 2015 sousedský ples 19:30 orlovna sdo

24. 1. 2015 dětský karneval viz plakáty orlovna orel - jednota 
dČ, farnost dČ

31. 1. 2015 Maškarní ples 20:00 orlovna orel - jednota 
dČ, farnost dČ

4. 2. 2015 zápis do 1. třídy 15:00 - 16:30 zŠ - nová budova zŠ dČ

6. 3. 2015
divadelní představení „Lovení 
karlíka“ – divadelní soubor 
Škeble Lanškroun

19:30 orlovna sdo

8. 3. 2015 oslava MdŽ viz plakáty náměstí dČ sdo

stočné v hotovosti bude vybíráno od 5. 1. 2015.

Městys dolní Čermná
úřední hodiny o vánočních svátcích

pondělí 22. 12. 2014 zavřeno pondělí 29. 12. 2014 8:00 – 15:00 hodin

úterý 23. 12. 2014 zavřeno úterý 30. 12. 2014 8:00 – 15:00 hodin

středa 24. 12. 2014 zavřeno - svátek středa 31. 12. 2014 zavřeno

Čtvrtek 25. 12. 2014 zavřeno - svátek Čtvrtek 1. 1. 2015 zavřeno - svátek

pátek 26. 12. 2014 zavřeno - svátek pátek 2. 1. 2015 zavřeno



Setkání jubilantů, vítání občánků

Foto I L. Ešpandrová
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Cvičení rodičů s dětmiDC Dance 

Foto I petra pecháčková, L. Ešpandrová


